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Уводно обраћање предсједавајућег Заједничке комисије за 

одбрану и безбјендост  Сифета Поџића на Годишњој прегледној 

конференцији о теми: „Актуелно стање у сектору одбране и 

безбједности Босне и Херцеговине“ 

Сарајево, 23. новембар 2016.  

 

Даме и господо,  

Поздрављам вас у име Заједничке комисије за одбрану и сигурност 

БиХ  и у своје особно име. 

Отварам Годишњу прегледну конференцију о теми: „Актуелно 

стање у сектору одбране и сигурности Босне и Херцеговине“,  

Посебно поздрављам: 

- чланове Заједничке комисије за одбрану и сигурност БиХ и 

парламентарног војног повјереника БиХ, 

- самосталног  извршиоца  за питања одбране и цивилне 

команде над Оружаним снагама БиХ из Предсједништва БиХ, 

Ранка Нинковића 

- представнике  МИНИСТАРСТВА ОДБРАНЕ БиХ на челу са 

министрицом Марином Пендеш, 

- представнике Заједничког штаба, Оперативне команде, 

Команде за подршку, команданте бригада ОС БиХ на челу са 

генерал-пуковником Антом Јелечом, 

- представанике МИНИСТАРСТВА СИГУРНОСТИ БиХ на челу 

са министром Драганом Мектићем  
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- представнике Дирекције за координацију полицијских тијела 

БиХ на челу са  директором Мирсадом Вилићем  

- представнике СИПА на челу са замјеником директора Ђуром 

Кнежевићем, 

- представнике ГРАНИЧНЕ ПОЛИЦИЈЕ БИХ  на челу са 

директором Зораном Галићем, 

- представнике СЛУЖБЕ ЗА ПОСЛОВЕ СА СТРАНЦИМА БИХ на 

челу са директором  слободаном Ујићем Изетом  

- представнике Агенције за полицијску подршку на челу са 

директором Хусеином  Нанићем 

- представнике Агенција за форензичка испитивања и 

вјештачења  на челу са директорицом Љиљаном Тришић, 

- представнике Агенција за школовање и стручно усавршавање 

на челу са директором Бранком Вукојом,   

- представнике МИНИСТАРСТВА ВАЊСКЕ ТРГОВИНЕ И 

ЕКОНОМСКИХ ОДНОСА  БИХ   

- представнике Комисије за деминирање ВМ БиХ на челу са  

Младеном Мркајом, предсједником Комисије 

- представнике  БХ МАК-а на челу са в.д. директором Сашом 

Обрадовићем, 

- представнике  Државне регулаторне агенције за радијацијску и 

нуклеарну сигурност на челу са директором Емиром 

Диздаревићем, 

- Представнике Комисије за сигурност Представничког дома 

Парламента Федерације БиХ Митхатом Каровићем , 
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- представнике Комисије за сигурност Дома народа Парламента 

ФедерацијеБиХ 

- представнике Комисије за безбједност Народне скупштине 

Републике Српске на челу са Миланком Михајлицом, 

- представнике Мисије ОСЦЕ  у БиХ на челу са шефом Мисије 

господином Jonathan Moor-ом  и John Martinom -директором 

Одјела за сигурносну сарадњу, 

- представнике ЕУФОР Команде на челу са генералом Zoltán 

Mihócza , 

- представнике НАТО Команде у Сарајеву на челу са бриг. 

генералом Giselle Wilz 

- представнике УНДП- Уред у Сарајеву са  Слободаном Тадићем 

- представнике ДЦАФ Женева на челу са Дарком Станчићем 

- представнике невладиног сектора на челу са Денисом 

Хаџовићем, 

- представнике медија 

 

Овим путем се посебно захваљујем Женевском центру за контролу 

оружаних снага ДЦАФ и НАТО Штабу у Сарајеву који су подржали 

одржавање наше Конференције. 

Заједничка комисија за одбрану и сигурност БиХ је, након 

конституисања у овом сазиву, почетком јуна 2015. године,  на 

Јахорини одржала радионицу са представницима сектора одбране и 

сигурности БиХ.  
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Том приликом су представници сектора одбране, Заједничког штаба 

ОС БиХ, представници полицијских агенција из састава 

Министарства сигурности и представници Министарства сигурности 

те представници других агенција и министарстава, које надзире 

Заједничка комисија, изнијели актуелно стање, проблеме са којима 

се сусрећу у раду и приједлоге како даље. 

Сви заједно, чланови Заједничке комисије и учесници радионице, 

допринијели смо у креирању закључака, које је Заједничка комисија 

усвојила на својој  8.  сједници одржаној 25.8.2015. године. 

Након тога оба дома ПСБиХ, Представнички дом на својој 

17.сједници    одржаној 17. септембра 2015., а Дом народа  на 9. 

сједници одржаној 17. септембра  2015.  су потврдили закључке 

Заједничке комисије што их  је свакако оснажило. 

Усвојени закључци са радионице, одржане на Јахорини, су и оквир 

за наше активности у овом мандату. Закључцима оба дома се 

морамо враћати кроз цијели овај мандат. 

То је свакако јединствен примјер у региону да  су  једно 

парламентарно тијело и институције  на такав начин приступили  

извршењу обавеза. 

Понављам, да су закључци оба дома наши заједнички и да смо ми 

партнери и субјекти у њихобвој реализацији. 

Након јуна 2015. године, чланови Заједничке комисије су кренули у 

обилазак јединица и команди ОС БиХ те полицијских агенција  и 

министарстава. Показало се да је то незамјењив начин стицања 

увида у право стање. Могу рећи да смо били задовољни виђеним и 

да смо у свим надзираним институцијама срели професионалце који 

настоје да њихове институције раде одговорно посао. 
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Свакако, уочили смо и бројне проблеме. Није добро што се 

понављају и што се неки од њих не рјешавају. 

Са посебним задовољством могу констатовати да су неке 

полицијске агенције у сектору сигурности учиниле далеко више него 

што смо ми знали. Ту прије свега мислим на Агенцију за школовање 

и стручно усавршавање  у Мостару. Импресионира њихова жеља за 

обезбјеђењем савремених услова за рад и инфраструктуре која 

треба бити мотив за све оне који шаљу своје припаднике на 

школовање и усавршавање. 

У сектору сигурности је дјелимично је побољшан ниво координације 

међу полицијским агенцијама. Министар Мектић је показао да жели 

сарађивати и укључити се у отклањање актуелних проблема. 

Унаприједили смо нашу комуникацију. 

Учињен је видан корак и у изради стратешких докумената као што су 

стратегија за борбу против тероризма и стартегија за САЛW. Остаје 

нам питање дораде документа Сигурносна политика БиХ о чему смо 

говорили у неколико наврата те је потребно направити додатне 

напоре на координацији рада Сектора за заштиту и спашавање и 

ентитетских управа цивилних заштита и Брчко дистрикта. 

Током наших посјета смо уочили да су полицајци незадовољни 

платама и накнадама. Одлазе нам добро обучени кадрови и морамо 

наћи начина да тај тренд зауставимо. 

Недостају и други профили стручњака у појединим агенцијама и 

требамо се сви ангажовати да им помогнемо, посебно Агенцији за 

форензичка истраживања и вјештаћења јер тамо се имало шта 

видјети. 
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Када је у питању Државна регулаторна агенција за нуклеарну 

сигурност могу рећи да смо имали прилику разговарати са младим и 

амбициозним менаџментом и стручњацима који добро раде свој 

посао. 

Остаје нам да почетком 2017. године посјетимо БХМАК те да 

помогнемо том веома значајном центру. Они раде значајан и тежак 

посао. Били смо у прилици да са дијелом менаџмента разговармо 

на годишњој анализи процеса деминирања у ОС БиХ. У контакту 

смо и новоименована Комисија за деминирање је врло озбиљно 

приступила активностима. Вјерујемо да ће доћи до жељеним 

резултата. 

Јако пуно времена смо провели у сектору одбране. Обишли смо 

четири бригаде, један број команди и јединица. Разговарали смо и 

са менаџментом МО БиХ у неколико наврата. 

У сектору одбране смо се фокусирали на помоћ менаџменту у 

унапређењу стања по питању јавних набавки. МО БиХ је доставило 

Заједничкој комисији акциони план по коме раде на рјешавању 

проблема  по питању набавки. 

Не желим вуше никога увјеравати да смо имали и да имамо добру 

намјеру да помогнемо МО БиХ и ОС БиХ. Бићу врло отворен. Та 

наша намјера је код појединаца непопоуларно прихваћена. Сматра 

се да ми неког желимо рушити и да некоме желимо показати да не 

ради свој посао у мјери како би то требало. 

Ми можемо и без закључака и без препорука вршити парламентарни 

надзор. Све што смо написали у нашим извјештајима смо легално и 

транспаренто сазнали током састанака и обилазака јединица и 

команди. Имамо брифинге команданата и ишли смо са добром 
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намјером. Ми се никоме нећемо „ни товарити на врат“ како 

појединци коментирају наше радне посјете нити имамо намјеру да 

радимо било шта што није у нашој мисији. Међутим, требамо сви 

овдје знати да нећемо посустати и да ћемо вам наставити помагати, 

а нека свако на свој начин тумачи и наше доласке у јединице и 

команде и наше закључке. 

Чињеница да је ове године парламентарни војни повјерник обишао 

преко 20 локација говори да смо ми добро информисани и да би 

било добро да се понекад нађемо у некој бригади заједно са 

менаџментом МО БиХ са помоћницима министрице и са 

командантима који када је у питању снадбјевање могу само 

планирати, а све друго је на менаџементу и сектору логистике. 

Нисмо слијепи. Видимо ми добро и помаке који су направљени. 

Мировне мисије и бројне активности унутар ОС БиХ иду добро. 

Требамо се дивити појединцима који су судјеловали на војној вјежби 

на Мањачи. Био сам јако поносан   на све наше војнике. Надамо се 

да ће скоро бити ремонтовани хеликоптери, да ћемо имати усвојен 

изглед радне униформе, да ћемо почети набављати намјенска 

возила, да ћемо усвојити усаглашен  „Преглед одбране“  те да ћемо 

бити поносни на изглед наших војника у новим униформама. 

Реализација програма ЕXПЛОДЕ је за сваку похвалу и то би требао 

бити модел у имплементацији пројеката МО БиХ. 

Надам се да нисам превише оптимистичан. Све што сам побројао је 

реално. Исто тако, је реалност чињеница да је ЗК за одбрану и 

сигурност од укупно 18 закона које је усвојила ПС БиХ у 2016. години 

разматрала и усвојила 6 закона из њене надлежности што је једна 

трећина од уклупно усвојених закона у ПС БиХ у 2016.  
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Позивам све учеснике прегледне конференције да буду отворени у 

расправи, да конкретно предлажу закључке и рјешења. 

Исто тако, позивам вас на дијалог у вријеме када буде предвиђена 

расправа. 

Ријеч дајем госпођи Борјани Кришто, замјеници предсједавјућег која 

ће модерирати Првим панелом.          

Госпођо Борјана изволите." 


